

English

Français

Italiano

EL-T100W

**ELECTRONIC CALCULATOR
CALCULATRICE
CALCOLATRICE**
**OPERATION MANUAL
MODE D'EMPLOI
MANUALE DIISTRUZIONI**

SHARP CORPORATION

PRINTED IN CHINA / IMPRIMÉ EN CHINE / STAMPATO IN CINA
08LT(TINS0624THZZ)

INTRODUCTION

Thank you for purchasing the EL-T100W calculator. The Maths Quiz feature of this product was developed with the advice of Dr. Ryuta KAWASHIMA and is based on results from his nationally renowned research on "brain imaging".

It is scientifically proven that simple maths training and oral reading effectively utilizes the brain. It has been said that your brain functions gradually decline after your 20's. This can be compared to the decline in your physical or muscular strength each year. Prevention of such physical deterioration can however be prevented by exercising regularly. It has been shown that functional deterioration of the brain, too, can be lessened with daily exercise.

It has been observed and proven that solving simple problems in this product's Maths Quiz function stimulates and strengthens the prefrontal cortex (part of the frontal lobe) of the brain and its functions such as creativity, memory, communication ability and self-control.[®]

Use the Maths Quiz feature daily, at the same time if possible, to enhance your brain's functionality and to maintain its young and healthy state through regular exercise.

* This product is not intended for use as medical equipment. Individual results may vary.

Read this manual carefully for the correct use of this product. Store this manual in a convenient location for future reference.

INTRODUCTION

Nous vous remercions de votre achat de la calculatrice EL-T100W. La fonctionnalité mathématique de cette calculatrice a été conçue sur les conseils du Dr. Ryuta KAWASHIMA et est basée sur les résultats de ses recherches bien connues au Japon sur l'imagerie encéphalique.[®]

Il est scientifiquement prouvé qu'un entraînement mathématique simple et la lecture orale utilisent efficacement le cerveau. Les fonctions de votre cerveau déclinent progressivement passé 20 ans. Ceci peut être comparé au déclin annuel de votre force physique ou musculaire. Une telle déterioration physique peut néanmoins être évitée par des exercices réguliers. Il a été démontré que même le déterioration fonctionnelle du cerveau peut également être atténuée avec des exercices quotidiens.

Il a été observé et prouvé que résoudre les simples problèmes de la fonction Quiz mathématique de cette calculatrice active et améliore le cortex préfrontal (partie du lobe frontal) du cerveau ainsi que ses fonctions comme la créativité, la mémoire, la capacité de communication et la maîtrise de soi.[®]

Utilisez quotidiennement la fonction de Quiz mathématique, si possible à la même heure, pour améliorer la fonctionnalité de votre cerveau et préserver sa jeunesse et sa santé grâce à des exercices réguliers.

* Ce produit n'est pas destiné à être utilisé comme appareil médical. Les résultats peuvent varier d'un individu à un autre.

Lisez attentivement ce mode d'emploi pour utiliser correctement cette calculatrice. Rangez ce mode d'emploi soigneusement pour référence ultérieure.

AVANT UTILISATION

• N'exercez pas une pression trop forte sur le panneau à cristaux liquides car il contient du verre.

• Ne jetez jamais la pile dans le feu.

• Gardez la pile hors de portée des enfants.

• Conservez la pile hors de la portée des bambins.

• Poiché il produit non est imperméable, ne l'utilisez ou l'entreposez dans des endroits où il risquerait d'être mouillé, par exemple près d'une baignoire, d'un robinet, d'un évier, etc. peuvent causer malfunctions.

• Ce produit, y compris les accessoires, peuvent varier d'une amélioration sans préavis.

• Pour votre santé, évitez d'utiliser ce produit pendant une période prolongée. Si vous avez nécessaire d'utiliser ce produit pendant une période prolongée, veuillez faire une pause et reposez vos yeux, mains, corps des périodes de repos suffisantes (environ 10 à 15 minutes toutes les heures). Si vous ressentez de la fatigue ou un douleur en utilisant ce produit, arrêtez immédiatement de l'utiliser. Si la gêne persiste, consultez un médecin.

• Sharp n'aura pas la responsabilité pour tout dommage matériel ou économique imprévu ou consécutif à la mauvaise utilisation et/ou au mauvais fonctionnement de ce produit et ses périphériques, à moins qu'une telle responsabilité ne soit reconnue par la loi.

PRIMA DELL'USO

• Non effectuez trop de pression sur le panneau à cristaux liquides car il contient du verre.

• Ne jetez jamais la pile dans le feu.

• Gardez la pile hors de portée des enfants.

• Conservez la pile hors de la portée des bambini.

• Poiché il prodotto non è impermeabile, non utilizzarlo o conservarlo in luoghi in cui si può bagnare. Anche giochi di pioggia, spruzzi d'acqua, ecc. possono causare malfunzionamenti.

• Questo prodotto e i suoi accessori possono essere soggetti a modifiche e aggiornamenti senza preavviso.

• Per la vostra salute, cercate di non utilizzare questo prodotto per periodi di tempo prolungati. Se dovete usare questo prodotto per periodi prolungati, ricordatevi di fare pausas regolare occhi, le mani e il corpo per adeguati periodi di tempo (circa 10-15 minuti ogni ora). Se avete dolore o fatica durante l'utilizzo di questo prodotto, smettete subito di utilizzarlo. Se i disturbi continuano si prega di consultare un dottore.

• Sharp non sarà responsabile per qualsiasi incidente o danno economico o materiale causato da errore improprio e/o malfunzionamento di questo prodotto e delle sue periferiche, salvo che la responsabilità sia riconosciuta dalla legge.

BEFORE USE

• Do not press too hard against the LCD panel because it contains glass.

• Never dispose of the battery in a fire.

• Keep battery out of reach of children.

• Since this product is not waterproof, do not use it or store it where fluids, for example, water can splash onto it. Raindrops, water spray, juice, coffee, steam, perspiration, etc. may damage the product.

• This product, including accessories, may change due to upgrading without prior notice.

• For the sake of your health, try not to use this product for long periods of time. If you need to use the product for an extended period, be sure to take your eyes, hands, arms, and body adequate rest periods (about 10-15 minutes every hour). If you experience any pain or fatigue while using this product, discontinue use immediately. If the discomfort continues, please consult a doctor.

Sharp will not be liable nor responsible for any incidental or consequential economic or property damage caused by misuse and/or malfunctions of this product and its peripherals, unless such liability is acknowledged by law.

MODES

This calculator has three modes: calculator mode, Brain Fitness Measurement mode ("Age") and Maths Quiz ("Quiz") mode.

Press **[ON]** or **[CA]** to turn on the power. The calculator will turn on in the Calculator mode by default.

Calculator mode

• Set the calculator to this mode to perform "Basic calculations" and "Tax calculations".

• To switch from Maths Quiz mode or Brain Fitness Measurement mode to this mode, press **[ON]** or **[CA]**.

In this mode, available functions and keys are limited to the following:

Functions: "DEL", "RES ▲", "ENTER", "RES ▼", "RANK", and keys **[CA]**, **[ON]**, **[CA]**, **[ON]** and **[Age]**.

Brain Fitness Measurement mode (The "AGE" symbol appears.)

• Set the calculator to this mode to use the Brain Fitness Measurement function.

• To switch from Calculator mode or Maths Quiz mode to this mode, press **[Age]**.

In this mode, available functions and keys are limited to the following:

Functions: "DEL", "RES ▲", "COR.%", "RANK", "RES ▼", "ENTER", "RES ▲", "RANK", and keys **[CA]**, **[ON]**, **[CA]**, **[ON]** and **[Age]**.

Maths Quiz mode (The "QUIZ" symbol appears.)

• Set the calculator to this mode to use the Maths Quiz function.

• To switch from Calculator mode or Brain Fitness Measurement mode to this mode, press **[Age]**.

In this mode, available functions and keys are limited to the following:

Functions: "DEL", "RES ▲", "COR.%", "RANK", "RES ▼", "ENTER", "RES ▲", "RANK", and keys **[CA]**, **[ON]**, **[CA]**, **[ON]** and **[Age]**.

Mode Mesure de la santé cérébrale (Le symbole "AGE" apparaît.)

• Placez la calculatrice dans ce mode pour utiliser la fonction de Mesure de la santé cérébrale.

• Appuyez sur **[ON]** pour passer du mode Calculatrice ou Quiz mathématique à ce mode.

• Dans ce mode, les fonctions et les touches disponibles sont limitées aux exemples qui suivent:

Fonctions: "DEL", "RES ▲", "ENTER", "RES ▼", "RANK", "RES ▲", "RANK", et touches **[CA]**, **[ON]**, **[CA]**, **[ON]** et **[Age]**.

Mode Quiz mathématique (Le symbole "QUIZ" apparaît.)

• Placez la calculatrice dans ce mode pour utiliser la fonction de Quiz mathématique.

• Appuyez sur **[ON]** pour passer du mode Calculatrice ou Mesure de la santé cérébrale à ce mode.

• Dans ce mode, les fonctions et les touches disponibles sont limitées aux exemples qui suivent:

Fonctions: "DEL", "RES ▲", "COR.%", "RANK", "RES ▼", "ENTER", "RES ▲", "RANK", et touches **[CA]**, **[ON]**, **[CA]**, **[ON]** et **[Age]**.

Mode Quiz mathématique (Le symbole "QUIZ" apparaît.)

• Placez la calculatrice dans ce mode pour utiliser la fonction de Quiz mathématique.

• Appuyez sur **[ON]** pour passer du mode Calculatrice ou Mesure de la santé cérébrale à ce mode.

• Dans ce mode, les fonctions et les touches disponibles sont limitées aux exemples qui suivent:

Fonctions: "DEL", "RES ▲", "COR.%", "RANK", "RES ▼", "ENTER", "RES ▲", "RANK", et touches **[CA]**, **[ON]**, **[CA]**, **[ON]** et **[Age]**.

BRAIN FITNESS MEASUREMENT / MESURE DE LA SANTÉ CÉRÉBRALE / MISURAZIONE DELL'ETÀ MENTALE

Measuring your brain fitness level / Mesurer l'âge de votre cerveau / Misurazione della propria età mentale

How young is your mind? You can measure your brain fitness level, based on the results of 50 simple calculations (addition, subtraction, and multiplication). This brain fitness level[®] is measured by comparison with statistical results based on real performance data. * Brain fitness level is scored in a range between 20 to 80 years of age.

Quel âge a votre cerveau? Vous pouvez mesurer l'âge de votre cerveau après les résultats de 50 calculs simples (addition, soustraction et multiplication). L'âge de votre cerveau est classé dans une plage comprise entre 20 et 80 ans.

Quanto giovane è la vostra mente? Potete misurare la vostra età mentale basata sul risultato di 50 semplici calcoli (addizione, sottrazione e moltiplicazione). Questa età mentale viene misurata facendo confronti con risultati statistici basati su dati di prestazioni reali. * L'età mentale viene classificata all'interno di una gamma che va dai 20 agli 80 anni di età.

- Performing a Brain Fitness Measurement
- Procéder à la Mesure de votre santé cérébrale
- Esecuzione della misurazione dell'età mentale

Opération / Opération / Operazione	Display / Affichage / Visualizzazione	Note / Remarque / Nota
① [ON]		The Brain Fitness Measurement initial screen is displayed.
② [Age]	AGE 50 [START]	Votre écran affiche la fonctionnalité de mesure de la santé cérébrale. Votre écran affiche la fonctionnalité de mesure de la santé cérébrale.
③ [RES▲]	AGE 4 PRE. 3 RANK 38 yrs	Ce est la quatrième plus récente record pour Brain Fitness Measurement. Ce Brain Fitness Measurement record est rangé troisième, donc le "3 RANK" symbole est également affiché.
④ [RES▲]	AGE 3 PRE. 42 yrs	Ce est le troisième plus récent record. Ce score de mesure de la santé cérébrale est classé troisième, de sorte que le symbole "3 RANK" est également affiché.
⑤ [RES▲]	AGE 2 PRE. 2 RANK 32 yrs	Ce est le deuxième plus récent record. Ce score de mesure de la santé cérébrale est classé deuxième, de sorte que le symbole "2 RANK" est également affiché.
⑥ [RES▲]	AGE 1 PRE. 1 RANK 21 yrs	Ce est le plus récent record. Ce Brain Fitness Measurement record est rangé premier, donc le "1 RANK" symbole est également affiché.

When ready, press **[ON]** to start the quiz. The screen displays the countdown "-3", "-2", "-1", followed by the first problem. A total of 50 problems are given.

Lorsque vous êtes prêt, appuyez sur **[ON]** pour démarrer le quiz. L'écran affiche le compte à rebours "-3", "-2", "-1", suivis du premier problème. Un total de 50 problèmes est proposé.

Quando pronto, premere **[ON]** per cominciare il quiz. La schermata visualizza il conto alla rovescia "-3", "-2", "-1", seguito dal primo problema. In totale ci sono 50 problemi.

(Problems are different each time.)
(Les problèmes sont différents à chaque fois.)
(I problemi cambiano ogni volta.)

Enter the answer.
If you enter the wrong answer and realize it before pressing the **[ON]** key, press **[ON]** to clear the displayed number, then reenter the correct answer, or use **[ON]** to correct each digit.

Entrez la réponse.
Si vous entrez une réponse incorrecte et vous en rendez compte avant de appuyer sur **[ON]**, appuyez sur **[ON]** pour effacer le nombre affiché puis retapez la bonne réponse ou utilisez **[ON]** pour corriger chaque chiffre.

Inserire la risposta.
Se inserite una risposta scorretta e ve ne accorgete prima di premere il tasto **[ON]**, premere **[ON]** per cancellare il numero visualizzato, poi inserire la risposta corretta oppure utilizzare **[ON]** per correggere ogni cifra.

If you are confident you have entered the correct answer in step ④, press **[ON]**. (If you press **[ON]** without entering a number in step ④, it is counted as an incorrect answer and your correct answer ratio drops.)

Si vous êtes sûr d'avoir entré la bonne réponse à l'étape ④, appuyez sur **[ON]**. (Si vous appuyez sur **[ON]** sans avoir entré un numéro à l'étape ④, ceci est comptabilisé comme une réponse incorrecte et votre pourcentage de réponses correctes diminue.)

Se è sicuro di aver inserito la risposta corretta al punto ④, premere **[ON]** per cancellare il numero visualizzato e inserire un numero al punto ④, la risposta viene considerata scorretta e la percentuale di risposte corrette diminuisce.)

Repeat steps ④ and ⑤ to answer each of the given problems.
Répétez les étapes ④ et ⑤ pour répondre à chacun des problèmes donnés.
Ripetere i punti ④ e ⑤ per risolvere tutti i problemi.

⑥ **[RES▲]** Enter the answer.
When all 50 problems have been answered, the correct answer ratio and the completed duration are displayed.
Lorsque vous avez répondu à tous les 50 problèmes, le pourcentage de réponses correctes et le temps utilisé s'affichent.
Quando sono stati risolti tutti i 50 problemi, viene visualizzata la percentuale di risposte corrette assieme al tempo impiegato.

Then, your brain fitness level is determined and displayed.
Si l'âge de votre cerveau est déterminé et affiché.

Si l'âge de votre cerveau figure parmi les trois premières entrées, sa position ("1 RANK", "2 RANK", "3 RANK") est également affichée.

Dopodiché viene determinata e visualizzata la vostra età mentale.
Se la vostra età mentale si trova tra i primi tre, viene visualizzata anche la classifica ("1 RANK", "2 RANK", "3 RANK").

Here, each time <b

* The correct answer ratio and the completed duration will not be stored if:
 1) While performing a Maths Quiz, the calculator is switched to the Calculator mode or returned to the initial display of the Maths Quiz mode
 2) The completed duration exceeds 29 minutes and 59 seconds

* Les résultats de la durée et de la réponse correcte ne seront pas mémorisés si:
 1) Lors d'un Quiz mathématique, la calculatrice est placée en mode Calculatrice ou ramenée sur l'écran initial du mode Quiz mathématique
 2) Le temps utilisé dépasse les 29 minutes et 59 secondes

* La percentuale delle risposte corrette e il tempo impiegato non verranno memorizzati se:
 1) Durante l'esecuzione di un quiz matematico si comuta la calcolatrice alla modalità calcolatrice o se si torna alla visualizzazione iniziale della modalità quiz matematici
 2) Il tempo richiesto supera i 29 minuti e i 59 secondi

QUIZ COR. % min s

- The display when the completed duration exceeds 29 minutes and 59 seconds
- Affichage lorsque le temps utilisé dépasse les 29 minutes et 59 secondes
- La visualizzazione quando il tempo impiegato supera i 29 minuti e i 59 secondi

To return to the Maths Quiz initial screen
 • Press [Quiz].
 Pour revenir à l'écran initial du Quiz mathématique
 • Appuyez sur [Quiz].
 Per tornare alla schermata iniziale dei quiz matematici
 • Premere [Quiz].

recall stored records / Pour rappeler les scores mémorisés / Per richiamare i risultati memorizzati

Press [QUIZ] (or [QUIZ]) to recall the stored completed duration values for the selected problem count.
 [QUIZ]: Press this key to display the quiz results in ascending order (from old to new).
 [QUIZ]: Press this key to display the quiz results in descending order (from new to old). (Example shows the order of ⑧→⑦→⑧→⑤)
 Appuyez sur [QUIZ] (ou [QUIZ]) pour rappeler les valeurs de temps utilisées mémorisées pour le total de problèmes sélectionnés.
 [QUIZ]: Appuyez sur cette touche pour afficher les résultats du quiz en ordre descendant (du plus ancien au plus récent).
 [QUIZ]: Appuyez sur cette touche pour afficher les résultats du quiz en ordre ascendant (du plus récent au plus ancien). (L'exemple indique l'ordre ⑧→⑦→⑧→⑤)

Premere [QUIZ] (o [QUIZ]) per richiamare i dati memorizzati relativi al tempo impiegato per il gruppo di problemi selezionato.

[QUIZ]: Premere questo tasto per visualizzare i risultati del quiz in ordine discendente (dal più vecchio al più recente).

[QUIZ]: Premere questo tasto per visualizzare i risultati del quiz in ordine ascendente (dal più recente al più vecchio). (L'esempio mostra l'ordine ⑧→⑦→⑧→⑤)

• To recall the oldest 4 records in ascending order (from old to new)

• Pour rappeler les 4 scores les plus anciens en ordre ascendant (du plus ancien au plus récent)

• Per richiamare i 4 risultati più vecchi in ordine ascendente (dal più vecchio al più recente)

Operation / Opération / Operazione	Display / Affichage / Visualizzazione	Note / Remarque / Nota
① ON		
② Quiz	QUIZ 25 [START]	The initial Maths Quiz screen is displayed. Select the desired problem count for which to recall the records. L'écran initial du Quiz mathématique est affiché. Sélectionnez le total de problèmes de votre choix pour lequel vous souhaitez rappeler les scores.
③ [25-50-100]	QUIZ 50 [START]	Viene visualizzata la schermata iniziale dei quiz matematici. Selezionare il gruppo di problemi desiderato per cui si desidera richiamare i risultati.
④ [25-50-100]	QUIZ 100 [START]	In this example, "100" is selected. Dans cet exemple, "100" est sélectionné. In questo esempio è stato selezionato "100".
⑤ RES.	QUIZ PRE. 3 RANKmin 4 3 50	This is the fourth recent completed duration record for a Maths Quiz set. The completed duration record is ranked third, so the "3 RANK" symbol is also displayed. Il s'agit du quatrième score le plus récent pour le temps utilisé dans une série de Quiz mathématiques. Le score pour le temps utilisé est classé troisième, de sorte que le symbole "3RANK" est également affiché. Questo è il quarto risultato più recente relativo al tempo impiegato per un gruppo di quiz matematici. Il risultato relativo al tempo impiegato è il terzo della classifica cosicché viene visualizzato anche il simbolo "3RANK".
⑥ RES.	QUIZ PRE. 3 min 3 54	This is the third recent record. Il s'agit du troisième score le plus récent. Questo è il terzo risultato più recente.
⑦ RES.	QUIZ PRE. 2 RANKmin 2 3 34	This is the second recent record. The completed duration record is ranked second, so the "2 RANK" symbol is also displayed. Il s'agit du deuxième score le plus récent. Questo è il secondo risultato più recente. Il risultato relativo al tempo impiegato è il secondo della classifica cosicché viene visualizzato anche il simbolo "2 RANK".
⑧ RES.	QUIZ PRE. 1 RANKmin 1 3 21	This is the most recent record. The completed duration record is ranked first, so the "1 RANK" symbol is also displayed. Il s'agit du score le plus récent. Le score pour le temps utilisé est classé premier, de sorte que le symbole "1 RANK" est également affiché. Questo è il risultato più recente. Il risultato relativo al tempo impiegato è il primo della classifica cosicché viene visualizzato anche il simbolo "1 RANK".

Rankings are stored for each problem count.
 • Here, each time [QUIZ] is pressed, the display toggles through the completed duration records from the fourth recent (displayed at ⑤) onward (or [QUIZ] is pressed, from the most recent record displayed at ⑧ onward).
 • If no completed duration record is stored, pressing [QUIZ] (or [QUIZ]) has no effect.

• While a completed duration is displayed, press [QUIZ] to display the correct answer ratio. Press [QUIZ] again to return to the "PRE." display.

• Les classements sont mémorisés pour chaque total de problèmes.
 Ici, à chaque pression sur [QUIZ], l'affichage bascule entre les scores pour le temps utilisé du quatrième plus récent (affiché en ⑤) et subséquents (ou si [QUIZ] est pressé, depuis le plus récent affiché en ⑧ et suivants).
 Si aucun score pour le temps utilisé n'est mémorisé, une pression sur [QUIZ] (ou [QUIZ]) n'a aucun effet.

• Appuyez sur [QUIZ] pour afficher le pourcentage de réponses correctes pendant que le temps utilisé est affiché. Appuyez à nouveau sur [QUIZ] pour revenir à l'écran "PRE".

• Les classifiche vengono memorizzate per ogni gruppo di problemi.

• Qui, ogni volta che si premuto [QUIZ], la visualizzazione si muove tra i risultati relativi ai tempi impiegati dal quarto più recente (visualizzato nella riga ⑤) in avanti.

• Qui, ogni volta che si premuto [QUIZ], la visualizzazione si muove tra i risultati relativi ai tempi impiegati dal quarto più recente (visualizzato nella riga ⑧) in avanti.

• Se non sono memorizzati nessun risultato inerente il tempo impiegato la pressione di [QUIZ] (o [QUIZ]) non ha nessun effetto.

• Quando viene visualizzato un tempo impiegato, premere [QUIZ] per visualizzare la percentuale delle risposte corrette. Premere nuovamente [QUIZ] per tornare alla visualizzazione "PRE".

To return to the Maths Quiz initial screen
 • Press [Quiz].

Pour revenir à l'écran initial du Quiz mathématique
 • Appuyez sur [Quiz].

Per tornare alla schermata iniziale dei quiz matematici
 • Premere [Quiz].

To browse the rankings / Pour parcourir les classements / Per esaminare le classificazioni

Use [QUIZ] to recall the top three of the quickest results of the Maths Quiz for the selected problem count.
 Utilizzate [QUIZ] per richiamare i tre risultati più rapidi del quiz matematico per il gruppo di problemi selezionato.

• If two completed duration records are stored

• Si deux scores pour le temps utilisé sont mémorisés

• Se sono memorizzati due risultati dei tempi impiegati

Operation / Opération / Operazione	Display / Affichage / Visualizzazione	Note / Remarque / Nota
① ON		
② Quiz	QUIZ 25 [START]	The initial Maths Quiz screen is displayed. Select the desired problem count for browsing the associated rankings. L'écran initial du Quiz mathématique est affiché. Sélectionnez le total de problèmes de votre choix afin de parcourir les classements qui y sont associés.
③ [25-50-100]	QUIZ 50 [START]	Viene visualizzata la schermata iniziale dei quiz matematici. Selezionare il gruppo di problemi desiderato per esaminare le relative classifiche.
④ [25-50-100]	QUIZ 100 [START]	In this example, "100" is selected. Dans cet exemple, "100" est sélectionné. In questo esempio è stato selezionato "100".
⑤ RANK	QUIZ 1 RANKmin 3 21	This is the highest ranked duration. Il s'agit du temps classé premier. Questo è il tempo impiegato che occupa la posizione più alta della classifica.

⑥ RANK	QUIZ 2 RANKmin 3 51	This is the second ranked duration. Il s'agit du temps classé deuxième. Questo è il tempo impiegato che occupa la seconda posizione più alta della classifica.
⑦ COR%	QUIZ COR. % 98 3 51	This is the correct answer ratio of the second ranked record. Press [QUIZ] to correct the answer ratio of the selected record. Press [QUIZ] again to return to the rank display. Il s'agit du pourcentage de réponses correctes du deuxième score. Appuyez sur [QUIZ] pour afficher le pourcentage de réponses correctes du score sélectionné. Appuyez à nouveau sur [QUIZ] pour revenir à l'écran du classement. Questo è la percentuale delle risposte corrette del secondo risultato della classifica. Premere [QUIZ] per visualizzare la percentuale delle risposte corrette del risultato selezionato. Premere nuovamente [QUIZ] per tornare alla visualizzazione della classifica.
⑧ RANK	QUIZ 3 RANK min	No third ranked record appears because only two duration records are stored. At this display, there is no effect. Aucun score classé troisième n'apparaît car seuls deux scores de temps ont été mémorisés. Sur cet écran, appuyez sur [QUIZ] n'a aucun effet. Non compare nessun risultato in terza posizione perché sono stati memorizzati solo due risultati dei tempi impiegati. In questa visualizzazione la pressione [QUIZ] non ha alcun effetto.

• Before performing a calculation, press [CCE] twice to clear any residual values and commands in the calculator.
 • Symbols such as $=$ and $+ - \times \div$ appear on the display but will not be shown in the examples below.

• Avant d'effectuer un calcul, appuyez deux fois sur [CCE] pour effacer toutes valeurs et commandes résiduelles de la calculatrice.
 • Les symboles tels que $=$ et $+ - \times \div$ apparaissent sur l'écran, mais ne seront pas indiqués dans les exemples ci-dessous.

• Prima di eseguire un calcolo premere due volte [CCE] per cancellare eventuali valori e comandi residui nella calcolatrice.
 • Simboli quali $=$ e $+ - \times \div$ compaiono sul display ma non verranno mostrati negli esempi seguenti.

Calculation example / Exemple de calcul / Esempio di calcolo	Operation / Opération / Operazione	Display / Affichage / Visualizzazione
		0.
$(-24+2)\div 4 = -5.5$	24 + 2 ÷ 4 =	-5.5
$13\times(-4)\div 2 = -26$	13 × 4 ÷ 2 =	-26.
$34+57=91$	34 + 57 =	91.
$45+57=102$	45 + 57 =	102.
$38-26=12$	38 - 26 =	12.
$35-26=9$	35 - 26 =	9.
$68\times 25=1700$	68 × 25 =	1'700.
$68\times 40=2720$	68 × 40 =	2'720.
$35\div 14=2.5$	35 ÷ 14 =	2.5
$98\div 14=7$	98 ÷ 14 =	7.
$200\times 10\% = 20$	200 × 10 %	20.
$(9\div 36)\times 100=25$	9 ÷ 36 × 100	25.
$200+(200\times 10\%)=220$	200 + 200 × 10 %	220.
$4^2=(4^3)^2=4096$	4 × 4 =	4'096.
$1/8=0.125$	8 ÷ =	0.125
$25\times 5=125$	25 × 5 =	125.
$\rightarrow 84\div 3=28$	84 ÷ 3 =	28.
$+ 68 + 17 = 85$	68 + 17 =	85.
182	182	182.
$2+3 \rightarrow 2+4=6$	2 + 3 =	6.
$5\times 2 \rightarrow 5\div 2=2.5$	5 × 2 =	2.5.
$123456 \rightarrow 123478$	123456 → 78	123'478.
$9876543212 \div 0.444 \times 0.444$	9876543212 ÷ 0.444 × 0.444	€ 2.22446669
$555 \div 1234567901 \times 10^{10}$	555 ÷ 1234567901 × 10 ¹⁰	1'234.567901 × 10 ¹⁰ = 12345679010000

• If all records have identical times, they are ranked first.
 • After solving all of the assigned problems up to the selected count, to recall the top three in ranking, press [QUIZ] when the correct answer ratio and the completed duration are displayed or when the duration records are recalled by [CCE] or [CA].

• About rankings
 Rankings of "1 RANK", "2 RANK", "3 RANK", are determined by duration, with the record with the shortest duration ranked the highest. The correct answer ratio is not considered in ranking.
 If all records have identical times, they are ranked first.
 [Example 1] In this case, the duration values are recorded as 3 minutes 21 seconds, 3 minutes 34 seconds, and 3 minutes 21 seconds.
 [Example 2] If three completed duration values are recorded with the same times of 3 minutes and 21 seconds:

[Example 3] If two completed duration values are recorded with the same times of 3 minutes and 21 seconds:
 The two records of "3 minutes and 21 seconds" are ranked first as a record, and the record of "3 minutes and 34 seconds" is ranked second or third.
 [Example 4] If a completed duration value is recorded with the time of 3 minutes and 34 seconds:
 The record of "3 minutes and 21 seconds" is ranked first, and the two records of "3 minutes and 34 seconds" are ranked second. (The third rank record is not displayed.)

• Ici, à chaque pression sur [QUIZ], l'affichage bascule entre les scores classés de la première place (affiché en ⑤) et subséquents.
 • Après avoir résolu tous les problèmes assignés pour rappeler les trois premiers du classement, appuyez sur [QUIZ] lorsque le pourcentage de réponses correctes et le temps utilisé sont affichés ou lorsque les scores du temps sont rappelés par [CCE] ou [CA].

• A propos des classements
 Les classements "1 RANK", "2 RANK", "3 RANK" sont déterminés par le temps, avec le temps le plus court classé premier. Le pourcentage de réponses correctes n'est pas pris en compte dans le classement.
 Si tous les temps sont les mêmes, ils sont classés au même rang.
 [Exemple 1] Si les valeurs de temps utilisées sont enregistrées à 3 minutes 21 secondes, 3 minutes 34 secondes, et 3 minutes 21 secondes, respectivement.

Free Manuals Download Website

<http://myh66.com>

<http://usermanuals.us>

<http://www.somanuals.com>

<http://www.4manuals.cc>

<http://www.manual-lib.com>

<http://www.404manual.com>

<http://www.luxmanual.com>

<http://aubethermostatmanual.com>

Golf course search by state

<http://golfingnear.com>

Email search by domain

<http://emailbydomain.com>

Auto manuals search

<http://auto.somanuals.com>

TV manuals search

<http://tv.somanuals.com>